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Hz OBT 
tudományos 
bizottságának 
ülése 

1976. évi munkatervét tár-
gyalta, meg tegnap, pénteken 
— az Akadémia székházá-
ban — az Országos Béketa-
nács tudományos bizottsága. 
A program szerint: különös 
figyelmet fordítanak ebben 
az esztendőben is a magyar 
és a nemzetközi békemozga-
lom munkájának középpont-
jában álló olyan feladatokra 
mint a leszerelés és a fejlő-
dés. Mindkét témakörben — 

. a tudományos békemunka 
fokozása érdekében — szak-
bizottság létrehozását ter-
vezik. 

Az Arab Újjászületés 
Szocialista Partja 
küldöttségének 
magyarországi 
látogatásáról 

A Magyar Szocialista sal, a KB külügyi osztályá-
Munkáspárt Központi Bi- nak vezetőjével. Tapasztalat-
zottságának meghívására az cserére került sor a KB agi-
Arab Újjászületés Szocialista tációs és propaganda, vala-
Pártjának küldöttsége Isman mint a párt- és tömegszer-

i l n i ü l h f 

al-Kádi, a nemzeti vezető-
ség tagjának vezetésével 
1976. február 19—27. között 
látogatást tett hazánkban. A 
szíriai . küldöttséget fogadta 
Biszku Bela, az MSZMP Po-
litikai Bizottságának tagja, a 
Központi Bizottság titkára. 
A delegáció megbeszélést 
folytatott dr. Berecz János-

Napirendem 

flz új társadalom-
biztosítási törvény 

E g y s é g e s é r t e l m e z é s t 
és v é g r e h a j t á s t 

Társadalmunk egyik alap-
vető célja, hogy tagjai szá-
mára megteremtse a szociá-
lis biztonságot Ez a törek-
vés tükröződik az ú j társa-
dalombiztosítási törvényben 
is, amely állampolgári -jog-
gá emeli az egészségügyi el-
látást. Ezáltal a lakosság 99 
százaléka vált biztosítottá. 

Az ú j jogszabály azonban 
ú j feladatokat is ró vala-
mennyiünkre, a különböző 
intézményekre. Többek kö-
zött ezekről beszélt tegnap, 
pénteken az SZMT székhá-
zában rendezett aktívaérte-
kezleten dr. Bartos István, 
a SÍÍT!" Társadalombiztosí-
tási Főigazgatóságának veze-
tője. 

Az első legfontosabb lépés, 
hogy elérjék: mindenki egy-
ségesen értelmezze és egy-
formán alkalmazza az új 
jogszabályt, s hogy minden 
rászoruló minél hamarabb 
részesüljön a törvény bizto-
sította kedvezményekben. 

Mindez természetesen nem 
kis terhet ró az államháztar-
tásra: az idén 57 milliárd fo-
rintot fordítunk a társada-
lombiztosításra. A szociális 
biztonság megteremtése te-
hát sok pénzt követel. Ép-

zálják az esetleges árválto-
zásokat. Ugyancsak indokolt 
a nyugdijak differenciált 
emelése. 

Köztudott, hogy haj van 
rálunk a munkafegyelem-
mel s központi intézkedések 
is sürgetik a munkamorál 
javítását Ennek egyik mód-
ja az lehet, ha szigorúbban 
ellenőrzik a táppénzek jo-
gosságát. (Sajnos Csongrád 
megye is felzárkózott az or-
szágos átlaghoz az utóbbi 
idő-ben.) Egyelőre keresik 
azokat a helyes módszere-
ket, eszközöket, amelyekkel 
reális szinten lehet tartani 
a táppénzre jogosultak szá-
mát. Ez természetesen nem 
azt jelenti, hogy a valóban 
munkaképtelen embereket, a 
gyermekápolás miatt otthon 
maradt édesanyákat, az idő-
sebbeket, a nyugdíjasokat 
kell megfosztani ettől a le-
hetőségtől. Akik visszaélnek 
azzal, azokat kell felelősség-
re vonni, méghozzá maga a 
vállalat indíthat fegyelmit 
ellenük, s akár a táppénzt 
is meg lehet vonni tőlük. A 
gazdasági vezetőknek kell 
felismerniük, hogy vállala-
tuk érdesét is képviselik, ha 

_ _ . szigorúan feliépnek azok el-
pen ezért fokozott figyelmet b . . . , kell fordítani arra, hogy va-
lóban oda kerüljenek ezek 
a forintok, ahol szükség 
van rájuk, filetszínvonal-po-
litikánkkal összhangban té-

lén, akik így akarnak né-
hány fizetett szabadnaphoz 
jutni. 

Újabb beruházások Szegeden 
az új ötéves tervben 

Tegnap délelőtt a Csöng- nappal volt kevesebb 1975- az élelmiszerek és az élve-
rád megyei tanács vb'keres- ben az 1970. évihez viszo- zeti cikkek forgalmánál. A 
kedelmi osztálya kereskedel- nyitva. A bolti élelmiszerek- szövetkezeti szektor forgal-
múnk életéről és további nél 17 napról 15-re, a ru- mának növekedése megyénk-
fejlődéséről rendezett tanács- házatban 62 napról 61-re, a ben várhatóan gyorsabb üte-
kozást a megyei tanács vegyesiparcikkekben 58 nap- mű lesz, mint az állami ke-
nagytermében. Ezen részt ról 48-ra csökkent. Ez össze- reskedelemben. Kiemelt he-
veit az MSZMP Csongrád függ azzal a törekvéssel, lyet foglal el a tervekben 
megyei bizottságának képvi- hogy o készletek összetétele Szeged és Hódmezővásárhely 
seletében Perjési József, jobban igazodjék a kereslet- kereskedelmi hálózatának 
Berta István, az MSZMP hez. A forgalom kedvező fejlesztése. Szegeden egy 10 
Szeged városi bizottságának tendenciája mellett bizonyos ezer 200 négyzetméter alap-
Osztályvezetője, dr. Paczuk áruk hiányát jobb készlet- területű nagyáruház felépí-
István, a Csongrád megyei gazdálkodással, a helyi áru- tése került napirendre, álla— 
tanács elnökhelyettese is, alapok fokozottabb feltárá- mi és szövetkezeti összefő--
továbbá kis- és nagykeres- sával, a kooperációs lehető- gással. Szerepel a tervekben 
kedelmi vállalatok igazgatói, ségek szélesebb kihasználó- a Domus lakberendezési áru-
a szövetkezeti kereskedelem sával csökkenteni lehetett ház felépítése, továbbá nagy 

vezetek osztályán. A kül-
döttség találkozott a Haza-
fias Népfront Országos Ta-
nácsának képviselőivel, és 
látogatást tett Győr-Sopron 
megyében. A barátság és az 
egyetértés légkörében lefolyt 
találkozón az MSZMP és az 
AUSZP képviselői tájékoz-
tatták egymást a két párt 
tevékenységéről, és az elót-j 
tük álló feladatokról. Véle-
ménycserét folytattak a két 
párt és a két ország baráti 
kapcsolatairól, együttműkö-
désük fejlesztésének lehető-
ségeiről. Áttekintették a 
nemzetközi helyzet időszerű 
fejleményeit, különös tekln-4 képviselői, vállalatok párt- volna. Az időszakos áruellá- alapterületű 
tettel a közel-keleti helyzet-' 
re. Az MSZMP képviselői 
nagyra értékelték Szíriának 
a közel-keleti igazságos bé-
ke megteremtése, a paleszti-
nai arab nép nemzeti jogai-
nak helyreállítása, a meg-
szállt arab területek felsza-
badítása, a libanoni válság 
megoldása érdekében tett 
erőfeszítéseit 

A két párt, a két nép ba-
ráti kapcsolatainak további 
erősítése érdekében az 
MSZMP és az AUSZP kép-
viselői újabb pártközi 
együttműködési megállapo-
dást írtak alá az 1976—1977. 
évekre. 

Az Arab Újjászületés Szo-
cialista Pártjának küldöttsé-
ge pénteken elutazott ha-
zánkból. A szíriai vendége-
ket a Ferihegyi repülőtéren 
Grósz Károly, az MSZMP 
KB ágítációs és propagan-
daosztályának vezetője bú-
csúztatta. 

ABC-áruházak 
és szakszervezeti titkárai. tási hiányosságok egyik oka építése. Az ellátatlan terü-

Farsang Lászlóné dr a a z- h o g y megyénkben a bol- leti fejlesztések során 13 
Csongrád megyei tanács 'vb * kiskereskedelem készleté- ABC-áruház felépítése ind<> 
kereskedelmi osztályának n e k forgási sebessége alatta kolt városainkban, állami 
vezetője tartott beszámolót v a n a z országos átlagnak, támogatással, 
az elmúlt öt év fő kereske- WMnoaen a t a n a c s l ^ ^ A •piacok, ez ÁFÉSZ-ek 
delempolitikai célkitűzései- reskedelemben. s húsfeldolgozó üzemeinek fej-
ről A többi között hangsú- Kitért a z előadó arra is, lesztése is fontos cél Re-
lyozta, hogy Csongrád me- hogy a IV. ötéves tervben konstrukcióra szorul a meg-
gyé ben a kereskedelmi te- Csongrád megyében 44 ezer levő hálózat, továbbfejiesz-
vékenyseg megfelelt a párt 930 négyzetméterrel gyara- tésre az önkiszolgálási rend-
éi o kormány határozatai- podott a kiskereskedelmi szer. Hangoztatta az előadó, 
nak, az országos kereskede- hálózat. A bolti kiskereske- hogy a Belkereskedelmi Mi-
lempolitikának. A kiskeres- delemben 34 ezer 444, a ven- nisztériumtól kapott infor-
kedelmi forgalom — az or- déglátáshan 10 ezer 486 máció szerint az árualapok 
szágoshoz hasonlóan — di- négyzetméterrel fejlődött az többsége Csongrád megyé-
namikusan fejlődött. Az üzlethálózat. A fejlesztések ben is biztosított. Egyeseik-
1975. évi összes kiskereske- 53 százalékát a szövetkezeti kékből azonban még nem 
delmi forgalmunk — a je- kereskedelemben hajtották elegendő a z árufedezet Ezért 
lenlegi árakat véve alapul végre. nagyon fontos az árubeszer-
— 55 százalékkal volt ma- Tovább fejlődik kereske- zési munka erősítése, a nagy-
gasabb a z 1970. évinél. A £elmünk oá V. ötéves terv- és a kiskereskedelem eddt-
növekedés évi átlagos fejlő- ben. Mintegy másfél száza- ginéi is szorosabb együttmű-
dési üteme 9,2 százalék. fekos növekedést terveznek ködése, a helyi árualapok 

A kiskereskedelmi készle- az iparcikkek részarányé- széles körű feltárása. 
A tanácskozás vitájában 

Bnyagtakarékosság a tejiparban 
Tavaly, év elején, az előző, 

decemberi párthatározat 
szellemében, takarékossági 
tervet készítettek a vállala-
tok, köztük a Csongrád me-
gyei Tejipari Vállalat is. A 
mérlegbeszámolóval egy idő-
ben értékelték azt is, hogyan 
teljesítették mindazt, amit a 
takarékossági tervben célul 
tűztek ki. Megállapították, 
hogy a vállalat tavalyi exed-
ménye öt százalékkal alacso-

v, v, • »_,_ . . nyabb lett volna összességé-
Dr. Bartos István beszélt; b e r : h a n e m ü g y e l nek meg-

még a csökkent munkaké-
hát szükségesnek latszik, pességúek rehabilitációjának 
hogy a nagycsaládosok csa- fontosságáról, valamint a 
ladi pótlékát tovább emel- társadalombiztosítási ügyvi-
jék, hogy ezzel is kompon- tel gépesítésének terveiről. 

Ipari szövetkezetek 
korszerűsítése 

Lakásokat épít a vásárhelyi épitő-
szövelhezet — Az üzem- és munkaszervezés 

javítása t 

Az Ipar! Szövetkezetek lesztési támogatást ad a szö-
Csongrád megyei Szövetsé- vetkezetnek. Á Szegedi Üve-
gének elnöksége tegnap, ges Ipari Szövetkezetnek pe-
pénteken ülést tartott és dig 500 ezer forint fejlesztési 
több fontos kérdésben hozott 
határozatokat. Jóváhagyták 
azokat a javaslatokat, ame-
lyek alapján több szövetke-
zeti dolgozónak Kiváló Dol-
gozó kitüntetést adományoz-
nak. Határoztak abban is, 

össjeget adnak a forgóalap 
feltöltésére. 

A KISZÖV elnöksége rész-
letes programot fogadott el 
a munka- és üzemszerzevés-
sel kapcsolatos tennivalók 
végrehajtására. A testület ki 

hogy a Hódmezővásárhelyi nevezte a KISZÖV jogi iro-
Épílőipari Szövetkezet átve- dájának vezetőjévé dr. Ka-
szi a felszámolt vásárhelyi tona András jogtanácsost. 
MEZÖÉP Vállalat álló- es Az elnökségi ülésen részt 
forgóeszközeit, s olyan szín- vett Rev Lajos, az OKISZ 
vonalra emeli a vállalat te- elnöke. Tömösvári András, 
vékenységét. hogy az tevóle- az MSZMP Csongrád megyei 
gesen részt vehessen a yá- bizottságának munkatársa és 
sárhelyi lakásépítkezések dr. B. Nagy Zoltán, a megyei 
programjában. Erre a KI- tanács vb ipari osztályának 
SZÖV 12 millió forint fej- munkatársa is. 

felelően a takarékosságra. 
Az intézkedési terv mint-

egy másfél millió forint meg-
takarítását. hatarozta meg. 
Ezzel szemben 1 millió 803 
ezer forintot írhatott a tej-
ipari vállalat a takarékos 
gazdálkodás javára. Techno-
lógiai módosítások révén — 
a minőségi követelmények-
hez ragaszkodva — gazdasá-
gosabban használták fel az 
alapanyagot, a tejet. Báesbo-
kodon például megváltoztat-
ták a tejfölgyártás módsze-
rét. Gépi technológiára tér-
tek át, így jobban tudták 
hasznosítani a tejet, ezzel 
együtt javult a tejföl minő-
sége is. A tejtermékgyártás 
közben keletkezett savót ú j -
ra fölözték, ezzel kivonták a 
még benne levó zsiradékot, 
s feldolgozták. A megmaradt 
tiszta savóból nagy mennyi-
séget takarmányozás céljára 
értékesítettek, a mezőgazda, • 
sági üzemekkel kötött szer-
ződések alapján, 6 ezer hek-
toliterrel többet, mint az elő-
ző évben. 

Energiatakarékosságból 223 
ezer forintot nyert, a válla-
lat. Fuvarköltségekből 190 
ezer forintot takarítottak* 
meg, a felvásárlási körzetek 
átszervezésével. A begyűjtő-
helyekről — ésszerűen — a 
hozzájuk közellevő üzemek-
be szállítják a tejet. A tej-
ipar — az üzem tisztántar-
tására és egyéb higiéniai kö-
vetelmények kielégítésere — 

tek forgási ideje évről évre ban, mivel ezek értékesítése 
csökkent, egészében véve 6 gyorsabb ütemben növekszik fe£zóialt?l£doia Miklósba 

Szeged városi tanács keres-
kedelmi osztályának vezető-
je, Telkes György, a Komp* 
lett Ruházati Vállalat Igaz-
gatója, Jankó Imre, a Csöng, 
rád—Bács-Kiskun njegyei 
FÜSZÉRT igazgatója. Dóm-
ján József, a Szeged és Vi-
déke ÁFÉSZ elnöke, Dcóís 
Ferenc, a Délmagyarországi 
RÖVfKÖT Nagykereskedel-
mi Vállalat igazgatója, Ocs-
kó Imre, a Kistelek és Vidé-
ke ÁFÉSZ elnöke, Fekete 
Sándor, a Delta Kereske-
delmi Vállalat igazgatója. 
Savanya Tamás, a BÚTO-
RÉRT Vállalat szakszervezeti 
tanácsának titkára, dr. KuH 
Árpad, a Szegedi ÉLIKES 
igazgatója, Lung Milán, a 
KPVDSZ Csongrád megyei 
bizottságának képviselője, 
Perjési József és dr. Paczuk 
István. 

A tanácskozás azzal a 
megállapítással ért vége^ 
hogy az elemzéssel, a lehe-
tőségek feltárásával keres, 
kedelmi életünk tovább fej-
lődik. 

közismerten sok vizet hasz-
nál. A berendezések, a víz-
hálózat korszerűsítésével 
megtakarítottak 107 ezer fo-
rintot a vízhasználat költsé-
geiből. A fűtőanyaggal úgy 
spóroltak, hogy körültekin-
tően javították a gőzvezeté-
kek meghibásodott szigete-
lését. A műanyag alapú cso-

magolási eszközökkel is ta-
karékoskodtak. A munkások 
fokozottan ügyeltek arra, 
hogy ne csináljanak a cso-
magológépek sriej tet A vál-
lalat egész kollektívájának 
több munkát, fejtörést oko-
zott a takarékossági terv tel-
jesítése, de az eredményből 
látható: megérte. 

Somogyi Káro íyne íelvétele 

A tejipari munkások a csomagolóanyagukkal is 
takarék oskodtak 

ti-

Ofven méfeif 
magas 

lepárlótorony 
A LeHínvárosban mintegy 

hat- és félmilliárd forintos 
költséggel épülő Tiszai Kő-
olajfinomító Vállalatnál 
megkezdődött az úgynevezett 
kombinált üzem fólepárló 
tornyának helyszíni gyártá. 
sa. Az ötven méter magas, 
230 tonna súlyú óriás tartály, 
tályban történik majd a 
Szovjetunióból érkező nyers-
olaj lepárlása, szétválasz-
tása. 

A helyszíni gyártás 6orán 
15—20 milliméter vastag 
acéllemezekből először öt 
méter átmérőjű „gyűrűket" 
alakítanak ki, majd ezeket 
összehegesztik. 


